
Feminist African Philosophy  

Evening lecture and workshop with Abosede Priscilla Ipadeola 

On April 18th and 19th, the working group “Feminist Critique” of the Institute of Philosophy and the 
Center for Gender Studies of the University of Hildesheim invite you to a workshop with the Nigerian 
philosopher Abosede P. Ipadeola. The focus will be on her book Feminist African Philosophy. Women 
and the Politics of Difference (2023). In this book, Ipadeola argues that the liberation of African 
women from patriarchal constraints is the key to the emancipation and decolonization of contempo-
rary Africa. In this context, she critically examines African philosophical theories for gender-specific 
concepts, their stance on the role of women and their analyses of cultural beliefs and practices. The 
workshop thus provides insights into central philosophical currents in Africa from the 20th century as 
well as into feminist theory production in Africa. 

Schedule: 

April 18th 2024, 6:00 – 8:00 p.m.: Introductory evening lecture by Abosede P. Ipadeola followed by 
discussion (Hildesheim University Library Lounge) 

April 19th 2024, 9:00 – 12:00 a.m.: Workshop (Culture Campus, House 3, meeting room) 

Language of the event: English 

If you are interested in participating, please register by April 15th. 
E-mail to: dinter@uni-hildesheim.de  

For the purpose of preparation, texts will be made available to those registered. 
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Feminist African Philosophy  

Abendvortrag und Workshop mit Abosede Priscilla Ipadeola 

Am 18. und 19. April laden der Arbeitskreis „Feministische Kritik“ des Instituts für Philosophie und 
das Zentrum für Geschlechterforschung der Universität Hildesheim zu einem Workshop mit der nige-
rianischen Philosophin Abosede P. Ipadeola ein. Im Mittelpunkt steht die Auseinandersetzung mit ih-
rem Buch Feminist African Philosophy. Women and the Politics of Difference (2023). In diesem Buch 
argumentiert Ipadeola, dass die Befreiung der afrikanischen Frauen von patriarchalen Zwängen der 
Schlüssel zur Emanzipation und Entkolonialisierung des heutigen Afrikas ist. In diesem Zusammen-
hang untersucht sie kritisch afrikanische philosophische Theorien auf geschlechtsspezifische Kon-
zepte, ihre Haltung zur Rolle der Frau und ihre Analysen kultureller Überzeugungen und Praktiken. 
Der Workshop ermöglicht somit sowohl Einblicke in zentrale philosophische Strömungen Afrikas aus 
dem 20. Jahrhundert als auch in die feministische Theorieproduktion in Afrika. 

Ablauf: 

18.04.2024, 18:00 – 20:00 Uhr: Einführungsvortrag von Abosede P. Ipadeola mit anschließender  
Diskussion (Lounge der UB Hildesheim) 

19.04.2024, 9:00 – 12:00 Uhr: Workshop (Kulturcampus, Haus 3, Besprechungsraum) 

Veranstaltungssprache: Englisch 

Interessierte sind herzlich willkommen. Um Anmeldung bis 15.04.2024 wird gebeten. 
E-Mail an: dinter@uni-hildesheim.de 

Den Angemeldeten werden Texte zur inhaltlichen Vorbereitung verfügbar gemacht. 
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